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رویداد

برانکو را به بزرگی 
خودتان ببخشید!

ادامه از صفحه اول| حالا بماند مصیبت عظمی 
برای دریافت مطالبات مشروع، آن هم از باشگاهی که 
مدیرعاملش فردای قهرمانی لیــگ با لحنی آکنده از 
بغض روی آنتن تلویزیون می گوید: »همین دیشب که 
ما قهرمان شدیم، چند میلیارد رفت روی قرارداد برانکو؛ 
 از کجا بیاوریم بدهیم؟« ببخشید که مربی تان تیم تان 
را قهرمان کــرد. برانکو رفتــه و کارش را با تیم جدید 
شــروع هم کرده، اما هنوز پرونده اتفاقات فینال جام 
حذفی به نتیجه نرسیده است، درست مثل پرونده بازی 
پرسپولیس- سپاهان و خیلی از مسابقات دیگر. این جا 
جایی برای برانکو و امثال او نیست. برانکوها باید بروند 
تا فتاحی ها و تاج ها و ساکت ها بمانند. از همه عجیب تر 
اما برخی انتقادها از نامهربانی و بی وفایی برانکو است؛ 
آن هم از سوی مردمی که اخیرا حدود یک سوم شان در 
یک نظرسنجی رسمی گفته اند ترجیح می دهند جایی 
غیر از ایران زندگی کنند، مردمی که اگر از دست شان 
بربیاید بچه های شان را در کانادا به دنیا می آورند، اما از 
یک خارجی توقع دارند مرام به خرج بدهد و با کوهی از 
بدعهدی و بی نظمی، روی مشتریان دست به نقدش را 

زمین بزند. ببخشید که نمی شود!

 

بر اســاس نظرســنجی ملی مرکز افکارسنجی 
دانشجویان ایران )ایسپا( از کل کسانی که در ایران 
وضع اقتصادی خود را بد ارزیابی کرده اند ۹۰.6درصد 
جامعه آماری این نظرسنجی گفته اند هر روز و یا چند 

بار در هفته برنج مصرف می کنند. این میزان برای طبقه 
متوسط ۹6.7 درصد و برای طبقه ای که وضع اقتصادی 
خود را خوب ارزیابی کرده است ۹۳.۸ درصد است. در 

این تصویر اینفوگرافیک همین وضع را می بینید.

ارتباط بین وضع اقتصادی ایرانی ها با مصرف برنج

گزارشتصویری
 توضيح روابط عمومی برج ميلاد به »شهروند«

درباره صحبت های جدید مطرح شده درخصوص کج  شدن برج

دردسر گودال برای سالن همایش هاست نه برج میلاد!
شهروند| روز گذشته یکی از اعضای شورای شــهر بار دیگر بحث گودال 
کنار برج ميلاد و امکان کج  شــدن ایــن برج را مطرح کرد. مــوردی که در 
ســال های اخير بارها مطرح شــده اســت. مجيد فراهانی گفته:   »متاسفانه 
تاکنون شهرداری تهران در پاســخ مکاتبات و پيگيری های سازمان بازرسی 
کل کشور در  سال های ۱۳۹۶ و ۱۳۹۸ در ارتباط با پایدار کردن گودال جنب 
برج ميلاد تهران و خطرکج شدن آن برج  اقدام جدی انجام نداده است.« این 
گودال که برای ســاخت فاز دوم برج ميلاد کنده شــده و قرار بود آن جا  هتل  
ساخته شــود، مدت هاست مورد بحث و نظر اســت و هرازگاهی از تبعات آن 

سخن به ميان می آید.  
این درحالی است که روابط عمومی برج در توضيحی به »شهروند« می گوید 
که این گود خطری برای  بــرج ندارد و هرازگاهی صحبت از کج شــدن برج 
می شــود، درحالی که این موارد صحت ندارد و پيش از  این بارها کارشناسان 
مختلف از ســویی و از ســوی دیگر گروه پایش ســلامت برج دراین باره نظر 
داده اند و  همچنين در تهران گودال های بســياری وجود دارد و کسی به آنها 
توجه ندارد و تنها گودال نزدیک برج  ميلاد فقط خبری می شود »شهرداری 
مشــغول پيگيری کارهای این گودال است. از ســوی دیگر  فوندانسيون برج 
به شکلی تعبيه شده که مشــکلی برایش پيش نمی آید و این گودال اگر هم 
بخواهد مشکلی  ایجاد کند برای سالن همایش ها که در نزدیکی اش قرار دارد، 
ایجاد می کند. حال آن که مقاوم ســازی های  بسياری انجام گرفته و نيازی به 
ایجاد ترس برای مردم نيســت.« روابط عمومی برج ميلاد می گوید  کارهای 
شــهرداری بر روی این گودال به زودی به اتمام خواهد رسيد و در نتيجه این 

مشکل هم از سر  بزرگترین برج ایران برداشته خواهد شد. 
اسفند سال گذشــته هم علی نيازی، مدیرعامل ســازمان سرمایه گذاری 
شــهرداری تهران در مورد ســرانجام  گود برج ميلاد کــه به عنوان یک گود 
پرخطر شناسایی شده اســت، گفته بود: »تعاملات خوبی با نيروی  انتظامی 
انجام شــد و با مدیر بنياد تعاون در دفتر معاون مالی جلسه ای برگزار کردیم 
که قرار شــد  کارگروهی نســبت به تعيين تکليف کل پروژه ایجاد شــود و 
گزینه های مورد نظر را باید بررسی کنيم.« او  همچنين گفته بود وضع ایمنی 
این گود تحت کنترل است و لرزه نگاران نيز درحال پایش رفتار گود  هستند، 
اما این گود در کنار بزرگترین المان تهران قرار دارد و زیبنده آن نيســت و در 
نتيجه اگر بخواهيم  صرفا از دید پایدارســازی به گود نگاه کنيم باید پر شود، 
اما آینده پروژه از بين می رود و ما به دنبال توافق  هستيم تا در یک بازه زمانی 

مشخص سازه ای در برج ساخته شود. 
حال باید منتظر ماند و دید درنهایت شهرداری در چه بازه زمانی برای این 
برج تعيين و تکليف می کنــد و  در نهایت حرف و حدیث هــا در این باره کی 

خواهد خوابيد؟

ذرهبین

با ورود ابراهيم رئيسی به قوه قضائيه هر روز خبر جدیدی 
درباره تصميمات و برنامه های او به گوش می رسد؛ خبرها و 
حرف هایی که شنيدنشان برای خيلی از مردم از زبان رئيس 
دستگاه قضا چندان معمول نيســت. از طرف دیگر، شاهد 
اقداماتی هســتيم که تا پيش از این کمتر به آنها اهميت 
داده می شد؛ نمونه اش دیدار شنبه عصر رئيسی با جمعی از 
چهره های حوزه زنان است؛ دیداری که اگرچه از سوی برخی 
گروه ها با انتقاداتی مواجه شد، چون گفته می شد چهره های 
فعال حوزه زنان از همه طيف ها در آن حضور نداشته اند، اما 
خيلی های دیگر از آن به عنوان قدم مثبتی برای نقش آفرینی 
جدی تر قوه قضائيه در حوزه زنان یاد کردند؛ مثلا معصومه 
ابتکار، معاون امور زنان و خانواده رئيس جمهوری که یکی از 
حاضران در این دیدار بوده است، دیروز در تویيترش نوشت:   
»گفت وگــوی صریح جمعی از زنان بــا رئيس قوه قضائيه 
پيرامون مسائل حقوقی و لایحه تأمين امنيت زنان در برابر 
خشــونت امروز صورت گرفت. تعامل و اقدامات مشترک 
قوه مجریه و قضائيه برای بهبود وضع زنان و خانواده ارایه شد. 
این قدم مثبت آقای رئيسی ان شاءالله با ارسال لایحه امنيت 

زنان تکميل می شود.« 
بخشــی از حرف های رئيســی در این نشست هم که به 
رسانه ها رسيد، توانست توجه زیادی جلب کند. او به یکی 
از جنجالی ترین مباحث سال های اخير حوزه زنان که لایحه 
تأمين امنيت زنان در برابر خشونت است، اشاره کرد و گفت: 
»این لایحه از ابعاد گوناگون حقوقی، اجتماعی و فرهنگی در 
دست بررسی است تا ان شاءالله یک لایحه جامع و واجد همه 
ابعاد و جهات مورد نياز، تقدیم دولت و سپس مجلس شود.«

رئيسی در بخش دیگری از حرف هایش به برخی انتقادات 
زنان درخصوص عدم زندانی کــردن افراد ناتوان از پرداخت 
مهریه پاسخ داد و گفت: »نه تنها در مورد مهریه بلکه از نگاه 
قرآن کریم در مورد هر دِینی کــه مدیون از بازپرداخت آن 
عاجز است، حبس افراد مجاز نيست. تنها در صورتی می توان 
یک بدهکار را زندانی کرد که فرد از توان پرداخت بدهی خود 
برخوردار باشد، اما با وجود تمکن مالی، از پرداخت دِین خود 
استنکاف کند. ما معتقدیم کسی که توانایی پرداخت ندارد، 
در زندان هم بماند نمی تواند طلب خود را بپردازد. درخصوص 
نفقه هم همين طور است. امروز تعداد پرونده های نفقه بسيار 

بيشتر از پرونده های مهریه است.«

رئيس قوه قضائيه در پاسخ به انتقادی در مورد پوشاندن 
چادر به متهمان زن هم گفت: »بنده هم معتقدم متهمان زن 
لزوما نباید چادر بپوشند بلکه می توان ترتيباتی اتخاذ کرد که 
هر متهم زن با همان پوششی که به صورت عادی دارد منتها 

با رعایت شئونات، در دادگاه، دادسرا و زندان حضور یابد.«
با وجــود همه اینها، جــای خالی بعضــی از چهره های 
برجسته حوزه زنان مانند اعضای فراکسيون زنان مجلس 
در این نشست برای خيلی ها ســوال بود. طيبه سياوشی 
به عنوان یکی از همين زنان در مورد غيبت خودش و بقيه 
زنان مجلس در این جلسه به »شهروند« گفت: »از بعضی 
از ما دعوت شده بود، اما تصميم گرفتيم که تمام ۱۸ عضو 
فراکســيون زنان با هم دیداری با ایشــان داشته باشيم و 
درخواســت این دیدار را هم ارایــه کرده ایم، چون قبلا هم 
تأکيد کرده بودیم که ما آن قدر بحــث و دغدغه داریم که 
باید دیداری مستقل داشته باشيم، چون مباحثی که درگير 
آنها هســتيم، قابليت ارایه در جمعی که خيلی های دیگر 

می خواهند صحبت کنند، ندارد.«
سياوشــی در مورد این که اولویت های فراکسيون زنان 
مجلس برای طرح در حضور رئيس دستگاه قضا چيست، 
گفت: »به هر حال، آن مســائلی که ما مدت هاست دنبال 
می کنيم، مشخص است و می خواهيم درباره عملياتی شدن 
همان ها حرف بزنيم که مهمترین شان لایحه تأمين امنيت 
زنان است که مدت هاست بلوکه شده است. موارد اصلاحيه 
قوانين دیگر هم مدنظر ماســت؛ مواردی که بعضی از آنها 

پيش رفته و بعضی دیگر متوقف شده است.«
او در مورد این که چقدر به تغيير اوضاع قوانين مربوط به 
زنان در دوره ریاست رئيســی بر قوه قضائيه اميدوار است، 
گفت: »واقعيت این است که آن قدر در سال های اخير مسائل 
مربوط به زنان لاینحل باقی مانده، آن قدر درگير مســائل 
بروکراتيک، نگاه غلط و... بوده و بسياری از آنها رد شده یا برای 
مدتی طولانی در دستور کار باقی مانده که اميدواری به تغيير 
اوضاع خيلی سخت است و بسياری از چهره های جامعه زنان 
احساس می کنند که این بار هم مانند بارهای قبل خواهد بود، 
اما به هرحال ما اميدواریم که با رویکردی که رئيس جدید 
قوه قضائيه داشته اند و نشستی که در همين اول کار برگزار 
کردند، اتفاقات خوبی در پيش باشد. اميدواری چيز خوبی 

است.«

دیدار رئيس قوه قضائيه با چهره های حوزه زنان در صحبت با طيبه سياوشی

امیدوار به رویکرد تازه رئیس

  امدادگــران جمعیــت هلال احمر کرج در پــی اعلام خبری مبنی بــر احتمال ریزش یک ســاختمان 
غیراستاندارد در منطقه ماهدشــت  کرج به محل مورد نظر اعزام شــدند .   بلافاصله یک ورزشگاه در 
منطقه ماهدشت آماده و 4۰ عدد چادر و حدود 2۰۰ پتو برای  ساکنان ساختمان هم در نظر گرفته شد. 
ساختمان مذکور قرار بوده در سه طبقه ساخته شــود که به صورت غیرمجاز در۶ طبقه بنا  شده و دیگر 
تخلف این ســاختمان طبق نظر کارشناســان مربوطه پنج حلقه چاه جذبی در زمین این ساختمان حفاری 

شده که سبب  سست شدن پی ساختمان شده است .   )شهروند( 

  در ایــن تصویر پلیــس اصفهان در طرح ظفر21، کشــفیات خــود از کالاهای قاچــاق را به 
نمایش گذاشته. سگ آموزش دیده برای یافتن  کالاهای قاچاق، درحال بررسی خودرو است. 

)تسنیم( 

  چند تابلوی هشداردهنده در محور میاندشت-عباس آباد در استان سمنان، موسوم به »جاده مرگ« 
نصب شدند .   این جاده به این دلیل   »جاده مرگ« نام گذاری شــده که در خلال سال های 89 تا 97، هفت 
قلاده یوزپلنگ در این محور از بین رفته اند .4 کیلومتر از این  محور درحال فنس کشی است و درخواست 

کاهش سرعت و نصب دوربین کنترل سرعت در این محور به وزارت راه داده شده  است. )مشرق( 

  حضور خودروی گرانقیمت و پرقدرت تویوتا لندکروز با رنگی خاص در خیابان های تهران. )مشرق( 
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محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه کشــورمان گفت: »حدود یک ســال اســت که در وزارت امور 
خارجه معاونتی به نام اقتصادی تشکيل شــده و به نظر بنده عملکرد موفقی داشته، اما برای رسيدن 
به نتيجــه مطلوب راهی طولانی در پيش اســت. در زمينه پيمان های پولی با ترکيه، روســيه، چين، 
جمهوری آذربایجان، هند و کشورهای مختلف از چند سال قبل مذاکراتی انجام شده و با برخی از کشورها 
توافقاتی در این رابطه صورت گرفته و درحال انجام است، اما در هر صورت کار اصلی را باید بانک مرکزی 

انجام دهد و وزارت امور خارجه وظيفه تسهيل امور اقتصادی را بر عهده دارد.«

وزیر خارجه:  

 زمینه
پیمان های پولی 

فراهم است
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در هـر بار تمریـن پناهگيری، 
در محل هـای امـن پناهگيری 
کنيـد تا انجـام ایـن عمل در 
زمـان وقـوع زلزلـه، نيـاز به 

صرف وقت نداشـته باشـد.

بهمن ماه سال گذشته بود که ماجرای سرقت از آرشیو 
صداوسیما ســروصدای بســیاری به پا کرد. آن  زمان 
حسام الدین آشنا، مشاور رئیس جمهوری توییتی کرد و 
کدهایی داد که در آن می گفت در زمان ریاست  عزت الله 
ضرغامی بر صداوسیما، مجموعه آرشیوی به دشمنان 
 نظام فروخته شــده که حالا ســر از  برنامه های شبکه

»من و تو« درآورده است. اتفاقی که واکنش های بسیاری 
به دنبال داشت.    حالا بعد از گذشت ماه ها از این موضوع، 
حامد معینی، مدیرکل مالکیت فکری و حقوق بین الملل 
ســازمان  صداوسیما به ایســنا گفته در 5 سال گذشته 
سرقتی از این مجموعه نشــده »این که ثابت شده باشد 
سرقتی  از آرشیو سازمان اتفاق افتاده، هنوز این موضوع 
برای ما در هاله ای از ابهام است و از نظر  حقوقی مقرر نشده 

که سرقتی صورت گرفته است.«  
او گفتــه طبیعتا قبــل از انقاب، هــر تهیه کننده و 
فیلمبرداری، راش های اثر خود را در اختیار داشته است؛ 
 کما این که درحال حاضر هم خیلی از اشخاص و فعالان 
این صنعت که در ایران هستند، راش های آثار  سابقشان 
را در اختیار دارند. درســت است یک کپی از آن تحویل 

سازمان صداوسیما داده شده است، دلیلی  بر این نیست 
که یک کپی از آن را برای خود نگه نداشــته باشند. کما 
این که در شــبکه هایی که این فیلم ها  مطرح می شود، 
معمولا فراخوان ارســال آثار را در سالیان گذشته پشت 
سر گذاشته اند. آنها با برنامه هایی  تحت عنوان برنامه های 
نوســتالژیک و برنامه هایی از قبیل »تونــل زمان« و هر 
برنامه ای که شما تصور  کنید، محتواهایی را که در اختیار 
آرشیوهای شخصی بوده، فراخوان داده، جمع آوری کرده 

و آرشیو  متناظری را به وجود آورده اند.  
او در ادامه گفت:»شاهد مثال این که، خیلی از موارد در 
آرشیو سازمان صداوسیما هست که در  خارج از سازمان 
به آن دسترسی وجود ندارد. مســتندهایی که خود ما 
براساس بازسازی نگاتیوها تولید  می کنیم. یعنی اگر کسی 
راش اصلی را در اختیار داشته باشد، با توجه به کیفیتی که 
دستگاه های امروز  دارند، می تواند آن را کیفیت دهد و در 
قالب اچ دی پخش کند. تمام این آثاری که ما می بینیم 
از شبکه های  خارجی پخش می شوند، هیچکدامشان، 
اصاح رنگ نشده است. پس نشان می دهد نسخه اصلی 

در  اختیارشان نبوده است. «

واکنش مدیرکل مالکيت فکری و حقوق بين الملل سازمان صداوسيما نسبت به سرقت از آرشيو این  مجموعه  

در 5 سال گذشته سرقتی از تلویزیون رخ نداده است


